
Zápis ze 45. zasedání Školské rady při ZŠ a MŠ Kanice  
 

Datum: 29. 4. 2024 
 
Účastníci:  

• Ing. Dušan Dostál (předseda) 
• Hana Hynštová (místopředsedkyně) 
• Ing. Jan Beran, Ph.D. (zapisovatel)            
• Ing. Hana Pluhařová 
• Mgr. Alena Repová 
Školní rada je usnášení schopná. 

                
Hosté:  

• Mgr. Ondřej Dostalík (ředitel ZŠ a MŠ Kanice) 

• Mgr. Jitka Grossová (zástupkyně ZŠ a MŠ Kanice) 
 
Agenda: 

• Anketa mezi rodiči 

• Školní psycholog 

• Program prevence sociálně-patologických jevů 
                                            
 

Kontrola plnění úkolů: 

• Školní psycholog – vedení školy pokračuje v pohovorech. Nepřicházejí 
kandidáti s ukončeným magisterským studiem, pouze bakaláři. Vedení školy v 
nejhorším případě využije kandidáta, který bude studium ukončovat příští 
akademický rok. 

• Tvorba a distribuce ankety – anketa byla vytvořena a poskytunata ke 

komentářům zástupcům školy. Školská rada souhlasila s technickými změnami 

v anketě a provedla textové korektury. Paní zástupkyně Grossová anketu 

zveřejnila formou odkazu v Edookitu. 

 
Zápis z jednání rady: 
 

Pokrok řešení klimatu ve 4. ročníku 

• Díky spolupráci všech zúčastněných se podařilo omezit nevhodné chování na 

sociálních sítích.  

• Dle vyjádření vyučujících se klima ve třídě zásadně zlepšilo a řeší se spíše 

individuální situace včasných zásahem. 

 

Pokrok řešení klimatu v 6. ročníku 

• Nejakutnější problémy ve formě fyzických kontaktů a hrubé mluvy se zlepšila. 

• Se žáky je pracováno formou zvýšené frekvence třídnických hodin, kde si žáci 

vzájemně sdělují, co komu vadí a hledá se řešení. 

• Po schůzce s rodiči žáků, kteří se účastní nevhodných aktivit bylo dohodnuto, 

že aby rodiče mohli spolupracovat se školou, budou pravidelně a individuálně 

informováni o problémech s chováním a v případě malého pokroku budou 

udělovány kázeňské tresty. 

 



Vyhodnocení ankety mezi rodiči 

• Anketa nebyla vyhodnocena kompletně, neboť polovina odpovědí příšla v 
posledním týdnu po připomínkách. 

• Celkově bylo poskytnuto 51 odpovědí. Většina rodičů věnovala odpovědím 
řádnou péči a máme taky dobré vstupy pro další činnost. 

• Prvním krokem bude organizacek pracovní schůzky zájemců o účast ve 
výboru Klubu přátel školy. Organizuje Hana Pluhařová. 

• Výstupy ankety budou anonymně zpracovávat zástupci za jednotlivé třídy. 
Výstupy budou projednány na květnové schůzi ŠR.  

 
Program prevence kyberšikany 

• Byly dojednány první programy. 

• Ve spolupráci s bezpečnostními složkami byl uspořádán kurz Bezpečnost v 

krizových situacích pro žáky od 4. ročníků. 

• Další kurzy budou následovat. 

 
Program prevence sociálně-patologických jevů (pokračování diskuze): 

• Tato debata je pokračováním z předchozích zasedání a zároveň čerpá z 
pohledu rodičů při řešení současných situací. 

• Zástupci rodičů oceňují včasné a neformální řešení systémových problémů ve 
třídách. Zároveň doporučují, aby byli rodiče adresně informováni o konkrétních 
prohřešcích formou sdělení nebo poznámek, tak aby rodiče mohli adekvátně 
spolupracovat. 

• Zároveň zástupci rodičů doporučují, aby v případě systematické nespolupráce 
ze strany rodičů byly využity všechny přiměřené prostředky. Zástupci školy 
potvrdili, že tyto prostředky (např. Výchovné komise, zapojení OSPOD, 
případně Policie ČR) jsou přiměřeně využívány. 

• Panuje ovšem shoda na tom, že nejdůležitější formou řešení je prevence 
formou práce s kolektivem. 

• Na dotaz, zda by bylo možné v rámci prevence použít cílené dotazníkové 
šetření na třídní klima, zástupci školy uvádějí, že toto je možné pouze za 
dohledu školního psychologa, kterým škola nedisponuje. K tomuto tématu je tak 
možno se vrátit později. 

 
Požadavek na vícedenní výlety: 

• Zástupci školy uvedli, že v současné situaci, kdy za žáky pedagog přebírá 
právní zodpovědnost na organizovaných akcích mimo školu je realizace těchto 
akcích pro pedagogy nepřijatelná.  

• Ačkoliv se na naší škole nevyskytují ty nejhorší případy, stále se vyskytuje 
soustavné nedodržování večerky, nevhodné využívání sociálních sítí včetně 
uveřejňování nevhodných videí pořízených na akcí, či příležitostné užívání 
omamných látek. 

• Škola ovšem hodlá pokračovat v zavedených zájezdech jako lyžařské kurzy a 
adaptační pobyty. Zároveň se žákům snaží absenci vícedenních výletů 
vynahradit větším množstvím jednodenních akcí. 

• Na návrh, aby žáci s kázeňskými prohřešky nebyly na akce přijati zástupci 
školy uvádějí, že takový postup může být i z hlediska právního nahlížen jako 
diskriminační a tím nevhodný k použití. 

 
Etický kodex žáka 



• Na základě předchozí diskuze ohledně prevence nevhodného chování navhla 
rada, že bude vytvořen etický kodex žáka, který bude formou zdůraznění 
klíčových hodnot vhodnou formou pro práci v rámci třídnických hodin. 

• Současný výchovný kodex žáka bude plnit roli výkladu školního řádu v oblasti 
kázeňských prohřešků. 

• Vedení školy s tímto návrhem souhlasí a podpoří jeho tvorbu. 
 
Datum příštího zasedání:  

• 22. května 2024 v 15:00  
 
Předběžná agenda příští schůzky: 
 

• Zpráva ze setkání zájemců o práci ve výboru KPŠ 

• Diskuze o výsledcích ankety ŠR 

• Diskuze o krocích a úkolech plynoucích z výsledků ankety, diskuze o formě 

zpětné vazby rodičům. 

• Probrání návrhu etického kodexu žáka 

• Další body dle návrhů členů 

 
V Kanicích dne 2. 5. 2024        

    

 .........................................          ......................................... 

     Ing. Dušan Dostál     Ing. Jan Beran, Ph.D. 

 

 
 
  


